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انگشتپایچشمیشکست

پزشک استقلال: نیازی به جراحی نیست
ع پزشــک تیــم فوتبال  دکتــر محمد علی زار
اســتقلال از مصدومیت روزبه چشــمی خبر 
داد. خبــری کــه موجــب نگرانــی هــواداران 
ع گفــت: »روزبه  اســتقلال خواهد شــد. زار
چشــمی در جریــان بــازی بــا گل گهــر دچار 
مصدومیــت از ناحیــه انگشــت پا شــد که با 
وجــود مصدومیــت تا پایــان بــازی در زمین 
مســابقه حضــور داشــت امــا پــس از اتمــام 
بــازی و بررســی های  دقیــق متوجــه شــدیم 
انگشــت کوچک پا دچار شکستگی شده که 
به واســطه جلوگیری از تشــدید مصدومیت 

پس از مشاوره با پزشکان متخصص، قرار شد 
روزبه چشــمی در بازی برابر آلومینیوم تیم را 
همراهی نکند تا بهبودی کامل حاصل شود.« 
پزشــک اســتقلال در ادامه گفــت: »در حال 
حاضر انگشــت پای روزبه چشمی آتل گرفته 
شده تا از تشدید مصدومیت جلوگیری شود، 
خوشــبختانه انگشــت پای او نیاز به جراحی 
نــدارد و بــا اســتراحت و آتل گیــری امــکان 
بهبــودی وجــود دارد. بــه همین خاطــر باید 
حداقل یک هفته به این بازیکن زمان بدهیم 
تــا به مرز بهبــودی کامل برســد. هفته آینده 

مجــدداً از پــای روزبه چشــمی عکســبرداری 
می کنیم و امیدواریم پس از بررســی مجدد 
امکان همراهی تیم برای ایشــان مهیا شود. 
کادر پزشــکی بســیار امیــدوار اســت کــه بــا 
مراقبت های پزشکی این بازیکن را به آمادگی 
لازم برســانیم تــا مقابل چادرملــو یزد امکان 

همراهی تیم را داشته باشد.«
ع دربــاره میزان مصدومیت آرش رضاوند  زار
نیز این توضیحات را ارائه کرد: »آرش رضاوند 
در جریان بازی با گل گهر دچار کشــیدگی از 
ناحیه MCL شد که این آسیب دیدگی از نظر 

پزشکی جزیی و در ردیف آسیب دیدگی های 
ســطح یک اســت اما نیاز به استراحت دارد، 
بررســی مجدد در خصوص آخرین وضعیت 
این بازیکن صــورت خواهد گرفت تا بتوانیم 
بــه کادرفنی اعلام کنیم که آیــا او به بازی روز 
جمعــه برابر آلومینیــوم اراک خواهد رســید 
یــا اینکه نیــاز به اســتراحت بیشــتر دارد. در 
خصــوص بــازی کــردن یا عــدم همراهــی او 
نمی توانیم به صورت قطعی اعلام نظر کنیم 
و باید تا فردا جهت مشخص شدن بررسی ها 

صبر کنیم.«

مصاحبهسرمقاله

خبر

چراداییرئیسفدراسیوننباشد؟
صبح دیروز احمد دنیامالی وزیر ورزش از حضور و نقش آفرینی 

علی دایی در عرصه مدیریت ورزش و فوتبال استقبال کرد.
این سیگنال مستقیم برای بازگشت یکی از پرافتخارترین بازیکنان 
تاریخ فوتبال ما بود. مردی که دوست و دشمن اعتراف می کنند 
شناسنامه فوتبال ماست. فیفا فقط او را می شناسد و برای مراسم  
خاص و قرعه کشی های مهم از او دعوت می کند و دنیا فوتبال ما را 
با نام او می شناسد. در لیگ قهرمانان اروپا به میدان رفته، گل زده و 
پیراهن تیم های بزرگ آلمان را به تن کرده است. سال ها رکورددار 

گل زده ملی بود و رکورد او نشکست مگر به دست دو فرازمینی.
اسطوره ای با این مشخصات چرا باید از فوتبال ما فراری باشد؟ چه 
چیــز این فوتبال برای او زننده شــده که می گوید از 50 کیلومتری 

فدراسیون فوتبال رد نمی شوم؟
اگر فسادی وجود دارد، اگر تبعیضی هست، اگر بی عدالتی وجود 
دارد و هزار اگر دیگر، به این دلیل است که فوتبال در دست مثل 
اویی نیســت. رئیس فعلی فدراســیون فوتبال بیشــتر فوتبال را 
می شناســد یا علی دایی؟ کمبودها، مشکلات، خلأها، نقص ها، 
ناکارآمدی ها و هزار ایراد دیگر را علی دایی بهتر می داند یا رئیس 

فدراسیون فوتبال؟
وقتــی رونالــدو برزیلی کاندیدای ریاســت کنفدراســیون فوتبال 
برزیل می شــود، چرا نباید علی دایی رئیس فدراســیون فوتبال 

ایران باشد؟
چــرا او نباید پرچمدار فوتبال ما باشــد؟ وقتی علی دایی نباشــد 
میدان خالی می شــود و هر آنچه نباید، اتفاق می افتد. اسم علی 
دایی آنقدر بزرگ هســت که دیگر ســر ما را در کنفدراسیون آسیا 
و فیفا بیخ تا بیخ نبرند. یادمان نمی رود دایی به دلیل توهین به 
ملی پوش ایرانی، چگونه با پلیس دبی درگیر شد. یادمان نمی رود 
پارگی طحال او را. یادمان نمی رود او برای ما و فوتبالمان چه کرد.
چــه برخی بخواهند و چه نخواهند علــی دایی بزرگ این فوتبال 
اســت. چــرا او نبایــد رئیس فدراســیون فوتبــال ما باشــد و اداره 
فوتبال ما را در دست بگیرد؟ او با عنوان رئیس فدراسیون فوتبال، 
می تواند هزار برابر بیشتر از این، بازیگر عرصه های اجتماعی باشد. 
نه تنها منافاتی ندارد که می تواند به او برای ساختن جامعه ای بهتر، 

کمک کند.
دایــی می توانــد در کنــار نقش آفرینــی محترمانــه در زمینه های 
اجتماعی برای کمک به نیازمندان جامعه، دســت فوتبال را هم 
بگیرد تا دل مردم گرم شود. دایی می تواند مردم را با فوتبال آشتی 

دهد. این، عین خدمت به ورزش، فوتبال و کشور ما است.

رسولباختر:سازمانلیگزیرمجموعه
فدراسیونفوتبالاست

رسول باختر، درباره ایرادهای مطرح شده به مستقل شدن 
صورت هــای مالــی ســازمان لیــگ از فدراســیون فوتبــال در 
مجمــع اخیر، اظهــار داشــت: »در کل من جدایی ســازمان 
لیگ از فدراســیون فوتبال را یک بحــث منطقی می بینم اما 
باید برای این کار، تشــریفاتی رعایت شــود. طبق اساســنامه 
ســازمان لیــگ زیرمجموعــه فدراســیون بــوده و وقتــی قرار 
اســت با جدایــی آن، اصلاحاتی در اساســنامه صورت بگیرد 
بایــد دوســوم اعضای مجمــع آن را مصوب کننــد مگر اینکه 
آن را یک دستورالعمل عادی در نظر بگیرند که برای تصویب 
یک دســتورالعمل عادی رأی بیش از 50درصد اعضای حاضر 

در مجمع نیز کفایت می کند.«
وی افزود: »نکته مهم این اســت اگر همیشــه مقرر بوده که 
حساب های مالی ســازمان لیگ با حســاب های فدراسیون 
بررســی شــود و حســابرس نیز یکســان بوده باید بــرای این 
سال مالی هم همین روند طی می شد و از سال بعد با تعیین 
حســابرس جداگانه، اســناد مالی ســازمان لیــگ در مجمع 
خــودش مصــوب و تاریخ ســال مالی هــم آگهی شــود. باید 
دید چه چیزی در مجمع مصوب شــده اســت. اگر می گویید 
ســازمان لیگ پیش از این وابســته بوده و الان باید مستقل 
شــود که این موضوع تغییر اساســنامه اســت و تأیید آن نیاز 
به رأی دوســوم اعضــای حاضــر در مجمــع دارد. در غیر این 
حالت یک مصوبه عادی است و با کسب حداکثر آرا تصویب 

می شود.«

اخباری:میخواهممقابلگلمحمدی
درسپسبدهم

ســعید اخباری پیــش از دیدار تیــم فوتبــال چادرملو فولاد 
اینطور حرف می زند: »خیلی خوشحالم در ورزشگاه شهدای 
فولاد اهواز هســتم. برای بازی با فولاد با چند پارامتر مواجه 
هســتیم، نخســت قدمت بزرگ فولاد اســت که با داشــتن 
ورزشــگاه اختصاصــی، آکادمی، بازیکنان خــوب و ... نمونه 
یک باشــگاهداری خوب بوده است. مسأله دوم، هواداران 
خیلــی خوب فولاد هســتند کــه تعصب زیادی به تیم شــان 
دارند و کار را برای هر حریفی ســخت می کنند. مسأله سوم 
نیز حضور شــخص یحیــی گل محمــدی روی نیمکت فولاد 
اســت. بدون شــک در 10 ســال اخیر، گل محمدی بهترین 
ســرمربی کشورمان بوده اســت. اثر الهام بخشی ایشان در 
هر تیمی که بوده، دیده شــده اســت. گل محمدی امضایی 
روی تیم هایــش دارد کــه آن را متفــاوت می کنــد. امســال 
فولاد برخلاف سال های گذشته که جایگاه خوبی نداشت، 
شــرایط بهتــری دارد و فوتبال خوبی بــه نمایش می گذارد. 
وظیفه خودم می دانم تا یک مسأله ای را بگویم. شاید برخی 
انسان ها در حرفه خودشان آدم موفقی باشند، ولی بیرون از 
آن مجهول باشند. یحیی گل محمدی در زندگی ورزشی من 
الهام بخش بوده است. زمانی که در لیگ دسته اول بودیم، 
در مقاطعی که صعودمان سخت شده بود، گل محمدی به 
معنای واقعی مانند یک دوســت کنــارم بود، آن هم با همه 
 مشــغله هایی که داشــت. در این ســال ها خیلــی چیزها از 
گل محمدی یاد گرفتم و می خواهم به عنوان شاگرد به ایشان 

درس پس بدهم.«

جریمه6هزارو500دلاریآبیپوشاندرآسیا
ســایت کنفدراســیون فوتبــال آســیا )AFC( آرای اخیر کمیته 
انضباطی و اخلاق این کنفدراســیون را درباره مسابقات فوتبال 
اعلام کرد. باشــگاه اســتقلال به دلیل بروز تأخیر 2 دقیقه و 30 
ثانیه ای در آغاز نیمه دوم دیدار با الغرافه قطر در چهارچوب دور 
نخســت لیگ نخبگان آسیا، به پرداخت هزار و 500 دلار محکوم 
شــد. این باشــگاه همچنین به دلیل ناتوانی در انجام اقدامات 
امنیتی لازم و حصول اطمینان از برقراری قانون و نظم در ورزشگاه 

و محوطه اطراف آن، باید 5 هزار دلار به AFC   پرداخت کند.

مهــدی تــاج رئیــس فدراســیون 
فوتبــال در مــورد تیــم ملــی گفته: 
»چــون صعودمــان ســریع بــوده 
می توانیم بازی های تدارکاتی خوبی 
را پیش بینــی کنیــم.« اینکــه تیــم 
ملی در شــرایط خوبی برای صعود 
بــه جام جهانــی قرار گرفتــه اتفاق 
خوب و مثبتی اســت کــه می تواند 
اعتمــاد به نفس تیم را برای حضور 
تأثیرگــذار در جام جهانی بالا ببرد 
و البتــه فرصــت لازم را در اختیــار 
فدراســیون قــرار دهــد کــه تدارک 
مناســب برای آماده سازی این تیم 

را انجام دهد.
تا اینجـــای کار فقط بازی هـــای قابل 

پیش بینـــی مثـــل دیدار بـــا تیم ملی 
روســـیه و حضـــور در تورنمنت کافا به 
عنـــوان بازی های تدارکاتـــی تیم امیر 
قلعه نویی در نظر گرفته شـــده است. 
چنیـــن بازی هایی البتـــه می تواند به 
هماهنگی و در کنـــار هم قرار گرفتن 
بازیکنـــان کمـــک کنـــد اما قطعـــاً در 
ارتقای کیفیت تیـــم ملی برای حضور 
در جـــام جهانی تأثیری نـــدارد. بازی  
بـــا تیم هـــای بـــزرگ در هر شـــرایطی 
می توانـــد به ســـود تیم ملی باشـــد، 
حتـــی اگـــر قبل از مشـــخص شـــدن 
حریفان و تیم هـــای همگروهی مان 
در جـــام جهانـــی صـــورت بگیـــرد. 
مشـــخص  صـــورت  در  کـــه  البتـــه 
شـــدن تیم های همگـــروه، می توان 
انتخاب هـــای هدفمندتری به عنوان 
بازی های دوســـتانه و تدارکاتی انجام 
داد. امـــا اگر قرار اســـت بـــدون توجه 

به حریفان، بازی تدارکاتی دیده شود 
تیم هایـــی مثل روســـیه )در شـــرایط 
فعلـــی کـــه ایـــن تیـــم از رقابت های 
مهـــم بین المللـــی محروم اســـت( و 
تورنمنت کافا مناسب نیستند، بلکه 
صرفـــاً به خاطـــر در دســـترس بودن 

اتنخاب شـــده اند.
حضـــور در تورنمنـــت کافـــا تکلیفـــی 
اســـت که بر گردن فدراســـیون ایران 
قرار دارد، مثل ســـایر فدراسیون های 
منطقـــه. امـــا بهتـــر اســـت از ایـــن 
تورنمنـــت بـــرای تقویـــت تیـــم امید 
اســـتفاده شـــود و در همـــان تاریـــخ 
بازی های مناســـبی در کلاس جهانی 
برای تیم ملـــی در نظر گرفته شـــود. 
بـــا توجه به اینکه تـــاج از اوضاع مالی 
خـــوب فدراســـیون در ایـــن مقطـــع 
صحبـــت کـــرده و از این گفتـــه که در 
فکر تدارکات مناســـب برای تیم ملی 

اســـت، انتظـــار مـــی رود که ایـــن بار 
بودجـــه مناســـبی نیـــز بـــرای انجام 
ایـــن بازی هـــا در نظـــر گرفته شـــود و 
دیگـــر بهانـــه نداشـــتن منابـــع مالی 
مطرح نباشـــد. قطعاً ســـایر تیم های 
جـــام  بـــه  صعودکننـــده  آســـیایی 
 جهانـــی از جملـــه تیم های حاشـــیه 
خلیج فـــارس، تـــدارک مفصلی برای 
دعـــوت از تیم هـــای بـــزرگ جهان و 
بازی دوســـتانه با آنهـــا خواهند دید. 
فدراسیون فوتبال ایران باید هوشیار 
باشـــد و از فرصت حضـــور این تیم ها 

در منطقه نهایت استفاده را ببرد و در 
همان مقطع بازی های دوستانه ای را 
برنامه ریزی کند حتی اگر قرار باشـــد 
ایـــن بازی هـــا در کشـــوری مثل قطر 

انجام شود.
توقـــع هـــواداران فوتبـــال، ایـــن بـــار 
صعـــود از دور گروهـــی جـــام جهانی 
اســـت که البته شـــرایط آســـان تری 
نســـبت به دوره هـــای قبـــل دارد، اما 
ایـــن صعـــود به شـــلاق خـــوردن تیم 
در بازی هـــای بزرگ تدارکاتـــی قبل از 

شـــروع جـــام جهانی نیـــاز دارد.

نیازتیمملیبهبازیهایتدارکاتیبزرگ

به وعده ها عمل کنید
فرخحسابی
روزنامهنگار

علیجوادی
روزنامهنگار

یکــی از حواشــی جالــب توجــه دیــدار خیریــه 
بــا منتخــب پیشکســوتان   ۹۸ پیشکســوتان 
فوتبال خراسان در هفته ای که گذشت، حضور 
علــی دایــی در این مســابقه و صحبت هــای او 
در خصوص بازگشــت به فوتبال بــود. دایی در 
پاســخ به اینکه آیا قصد ورود به کارزار انتخابات 
فدراســیون فوتبال را دارد یا خیر گفت: »با این 
شــرایط که وجــود دارد اصلاً دوســت نــدارم به 
فوتبال برگــردم. الان در آرامش هســتم و کارم 
و خانــواده ام در شــرایط خوبــی هســتند. من 

کجا ورود کــردم که اینجا بار دوم باشــد. من از 
هر جایی کــه موقعیت اجتماعــی ام را به خطر 
بیندازد، فراری هســتم. فدراسیون فوتبال هم 
جایی است که باید از آنجا در بروی. من دنبال 
هیچ پســت و مقامی نیســتم. اگر هــم بودم در 
همیــن مملکت دنبال پســت می گشــتم. بین 
مردم باید کار کرد تا شرایط اقتصادی مردم بهتر 

شود و آنها را شاد ببینیم.«
در واکنش به این صحبت ها و پس از جلسه روز 
چهارشــنبه هیأت دولت، احمــد دنیامالی وزیر 

ورزش و جوانــان در گفت و گــو بــا خبرنگاران با 
وجود امتناع دایی از حضور در محافل ورزشی، 
از اســطوره فوتبال کشــورمان برای بازگشت به 
فوتبــال و کمک به ورزش کشــور دعــوت کرد و 
گفت: »علــی دایی یکی از اســطوره های ورزش 
دنیا، آســیا و ایــران اســت و در ورزش به روی او 
و همــه افتخارآفرینان عرصه ورزش باز اســت. 
علــی دایی برای ما عزیز و قابل احترام اســت و 
ما همچنان از او و همه کســانی که می توانند به 

ورزش کمک کنند دعوت می کنیم.«

باید دید که علی دایی، به این دعوت وزیر ورزش 
چــراغ ســبز نشــان می دهد یــا خیــر. دنیامالی 
همچنین در خصوص عملیات عمرانی ورزشگاه 
آزادی افــزود: »کار هــای بخــش اول بازســازی 
ورزشــگاه آزادی انجام شــده و بازی اســتقلال و 
ســپاهان در روز 13 دی در آنجا برگزار می شــود 
و بقیه کار های بازســازی را در حین بهره برداری 
انجــام خواهیــم داد. امکانــات خوبــی داریم و 
ایــن امکانــات را بــه روز خواهیــم کرد تــا از آنها 

استفاده شود.«

دنیامالی:داییبرایماقابلاحتراماست
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